



គណៈកម្មាធិការដើម្បីការបោះឆ្នោតដោយសេរី និងយុត្តិធម៌ នៅកម្ពុជា

Committee for Free and Fair Elections in Cambodia

ខ្មែរឡែង COMFREL

ថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ១៨ រោច ខែ ជេស្ឋ ឆ្នាំជូត ទោស័ក ព.ស ២៥៦៤
រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី១៨ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន ស្តីពី

ការឃ្លាំមើល លទ្ធផលនៃការបំពេញ/អនុវត្តន៍គោលនយោបាយ របស់រាជរដ្ឋាភិបាលនីតិកាលទី៦ ឆ្នាំទី១

រាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងនីតិកាលទី៦នៃរដ្ឋសភានេះ បានបង្កើតឡើងពីលទ្ធផលបោះឆ្នោតជ្រើសតាំងតំណាងរាស្ត្រឆ្នាំ ២០១៨។ សភាបានរៀបចំដំណើរការបោះឆ្នោត ជ្រើសតាំង ប្រធាន អនុប្រធានរដ្ឋសភា និងប្រធាន អនុប្រធាន និងសមាជិកគណៈកម្មការនានានៃរដ្ឋសភា និងបោះឆ្នោតផ្តល់សេចក្តីទុកចិត្តលើសមាសភាពរាជរដ្ឋាភិបាលនីតិកាលទី៦ ដោយប្រើប្រាស់នីតិវិធីបោះឆ្នោតជាកញ្ចប់ បើទោះបីនីតិវិធីបោះឆ្នោតដោយឡែកអាចអនុវត្តបានក៏ដោយ។

រដ្ឋាភិបាល និងរដ្ឋសភានីតិកាលទី៦នេះ នៅក្រោមការដឹកនាំទាំងស្រុងនៃគណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា ដោយសារគណបក្សនេះបានឈ្នះឆ្នោត និងទទួលបានអាសនៈរដ្ឋសភាទាំងអស់ចំនួន១២៥រូប។ រដ្ឋាភិបាល មានក្រសួងចំនួន២៨ និងមានលេខាធិការដ្ឋានចំនួន០១ សម្រាប់អនុវត្តគោលនយោបាយរបស់ខ្លួន។ នៅពេលចាប់ផ្តើមអាណត្តិរបស់ខ្លួន រាជរដ្ឋាភិបាលនេះ មានសមាជិកចំនួន៤៦រូប នៃតួនាទីចំនួន៥៧ (នាយករដ្ឋមន្ត្រី, ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ១០រូប, ទេសរដ្ឋមន្ត្រី ១៧រូប, រដ្ឋមន្ត្រី ២៩រូប) ប៉ុន្តែនៅតែមានមន្ត្រីជាន់ខ្ពស់យ៉ាងហោចណាស់ចំនួន ៨៥៨រូប ដែលជាជួរលេខាធិការ២៤១រូប អនុរដ្ឋលេខាធិការ៣៩១រូប រដ្ឋមន្ត្រីប្រតិភូអមនាយករដ្ឋមន្ត្រី ១៩រូប និងទីប្រឹក្សារដ្ឋាភិបាល ២០៧រូប ។ ការបន្តកើនឡើងនៃចំនួនមន្ត្រីជាន់ខ្ពស់នៃរាជរដ្ឋាភិបាលនីតិកាលទី៦ ក៏ជាមូលហេតុមួយនៃការបន្ថែមបន្ទុកចំណាយថវិកាជាតិប្រចាំឆ្នាំផងដែរ។

រាជរដ្ឋាភិបាលនីតិកាលទី៦ បានបង្កើតឧត្តមក្រុមប្រឹក្សាពិគ្រោះ និងផ្តល់យោបល់ក្នុងគោលបំណងលើកស្ទួយរបបនយោបាយសេរីពហុបក្សនៅកម្ពុជា។ គណបក្សនយោបាយចំនួន១៦ រួមទាំងគណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា ក្នុងចំណោមគណបក្សនយោបាយចំនួន២០ បានចូលរួម និងក្លាយជាប្រតិភូគណបក្សដែលមានឋានៈស្មើទេសរដ្ឋមន្ត្រី និងរដ្ឋមន្ត្រី ក្នុងឧត្តមក្រុមប្រឹក្សាពិគ្រោះ និងផ្តល់យោបល់នេះ។ យន្តការថ្មីនេះ ត្រូវបានគេវាយតម្លៃថាជាយន្តការក្រៅសភា ដែលទទួលបានធាតុចូលបន្ថែមពីគណបក្សនយោបាយ នៅពេលសភាមានតំណាងរាស្ត្រមកពីគណបក្សតែមួយ។ ប៉ុន្តែស្ថាប័នថ្មីនេះ មិនមានស្វ័យភាពថវិកា និងស្ថិតនៅក្រោមការចាត់ចែងការងារ ដោយលេខាធិការដ្ឋានដែលក្រោមការគ្រប់គ្រងរបស់ប្រមុខស្ថាប័ននីតិប្រតិបត្តិ ដែលនាំឲ្យមិនមានឯករាជ្យភាពពេញលេញដល់ប្រតិភូគណបក្សក្នុងការបំពេញភារកិច្ចរបស់ខ្លួនទេ។ ម្យ៉ាងទៀតការបង្កើតយន្តការថ្មីនេះ ជំនួសយន្តការសភាដើម្បីទទួលយកធាតុចូលពីគណបក្សនយោបាយមិនមានអាសនៈ

Vision: A democratic society where democratization in particular democratic elections are promoted and qualified to bring benefit to people.

